
P R O T O K Ó Ł   NR  XVII/2016 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 29 czerwca 2016 roku 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1200 z przerwą 10-minutową w godz. 1300– 1310 i trwało 

do godz. 1405. 

 
 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 14 radnych. Nieobecny radny: Piotr 

Kasperkowicz (usprawiedliwiony). 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Lucyna Liput 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy, 

- Zastępca Wójta Gminy, 

- Skarbnik Gminy, 

- Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie dla Gminy Krościenko 

Wyżne na lata 2016-2020. 

6. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Krościenko Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za 2015 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko 

Wyżne za 2015 rok.  
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2016 rok. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2022. 

15. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1 

 Rozpoczynając XVII w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący 

Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał radnych oraz wszystkich obecnych na sali 

obrad. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie podpisanej listy obecności stwierdził, iż w momencie otwarcia w sesji 

uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały. 
 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 

 

Na obrady przybył radny Paweł Lorens. Od tej pory w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 
 

1) po pkt 14 wprowadzić jako 15 pkt w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na rozwiązanie porozumienia międzygminnego w zakresie przygotowania i realizacji projektu 

pod nazwą „Wykonanie oświetlenia ulicznego w technologii energooszczędnej na drogach 

publicznych na terenie gmin MOF Krosno”; 
 

2) dotychczasowe pkt 15-16 realizować w pkt 16-17. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel w uzasadnieniu do wprowadzenia ww. punktu poinformował 

zgromadzonych, że w marcu 2016 r. Zarząd Województwa Podkarpackiego wprowadził 

zmianę zasad realizacji konkursów dedykowanych dla Miejskich Obszarów Funkcjonalnych  

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata  

2014-2020. Ze względu na niewielką alokację w poddziałaniu 3.3.1 Realizacja planów 

niskoemisyjnych (typ 4 projektów – Oświetlenie) zdecydowano o odstąpieniu od konkursów 

dla MOF i przeznaczeniu całości wydzielonych środków na konkurs ogólny dostępny na takich 

samych zasadach dla wszystkich uprawnionych podmiotów. W związku z tym projekt 

„Wykonanie oświetlenia ulicznego w technologii energooszczędnej na drogach publicznych na 

terenie gmin MOF Krosno” zaszeregowano jako konkurs otwarty, a nie dedykowany wyłącznie 

dla Miejskich Obszarów Funkcjonalnych. Dlatego zasadnym jest rozwiązanie porozumienia 

międzygminnego w tej sprawie, gdyż przygotowanie i dalsza realizacja projektu stała się 

bezzasadna. 

 

Radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania wniosku złożonego przez Wójta 

Gminy tj.: 
 

1) wprowadzenia pkt 15 w brzmieniu:  
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„15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie porozumienia międzygminnego 

w zakresie przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Wykonanie oświetlenia ulicznego 

w technologii energooszczędnej na drogach publicznych na terenie gmin MOF Krosno”. 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

z poprawką. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XVII Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 
 

Po przyjęciu porządku obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu obecnym na posiedzeniu 

Dyrektorom szkół. 

 

Dyrektor Publicznego Gimnazjum im Pokolenia Kolumbów w Krościenku Wyżnym – Marek 

Aftanas oraz Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Krościenku 

Wyżnym – Marta Such, życząc wszelkiej pomyślności i wytrwałości w realizowaniu zamierzeń 

złożyli podziękowania radnemu Bolesławowi Pudłowskiemu za realizację imprezy „Powitanie 

Lata – sport, rodzina i ja”. Dyrektorzy podkreślili, iż impreza ta zachwyciła rozmachem  

i jakością przygotowania, w związku z czym cieszyła się dużym uznaniem zarówno uczniów 

jak i rodziców. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec w imieniu zgromadzonych przyłączył się do złożonych 

gratulacji, życząc radnemu kolejnych tak wspaniałych inicjatyw. 

 

Radny Bolesław Pudłowski serdecznie podziękował za wyróżnienie. 

 

Ad. 4 

 W punkcie czwartym porządku obrad przystąpiono do przyjęcia protokołu  

z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XVI/2016 z XVI sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 30 maja 2016 r., wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

w związku z czym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR XVI/2016  

z XVI Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 30 maja 2016 r. 
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Ad. 5 

Kolejno przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie dla Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2016-2020. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel w formie autopoprawki do projektu uchwały rozszerzył zakres 

czasowy obowiązywania Programu, obejmując nim lata 2016-2022. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput przedstawiła projekt uchwały 

(projekt w załączeniu). Dyrektor GOPS wskazała, iż do zadań własnych gminy należy  

w szczególności tworzenie Gminnego Systemu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, w tym 

m.in. opracowanie i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. Zorientowała, że przedmiotowy Program określa 

kierunki działań, wskazuje zadania instytucji w ramach przeciwdziałania przemocy oraz 

proponuje działania zwiększające kompetencje i  profesjonalizm osób udzielających pomocy. 

Dyrektor GOPS w szczególności skupiła się na diagnozie problemu przemocy w rodzinie na 

terenie gminy podkreślając, że Program ten ma na celu zmniejszenie skali zjawiska przemocy 

oraz stworzenie systemu interwencji i wsparcia dla osób dotkniętych przemocą. 
 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii do projektu 

uchwały przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 czerwca 2016 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). Równocześnie zaznaczył,  

że członkowie Komisji na posiedzeniu podnosili, że zawarta w opracowaniu analiza została 

przeprowadzona na nie do końca reprezentatywnej grupie osób, które wypełniały ankietę, 

bowiem nie ma przesłanek, aby stwierdzić, że ta grupa jest przekrojowa dla naszej społeczności 

lokalnej. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, dlaczego ankietę do Programu 

przeprowadzono na 70 osobach. 

 

Dyrektor GOPS – Lucyna Liput poinformowała, że łącznie przygotowano 120 ankiet, z czego 

wypełniono 70 i te poddano analizie, na podstawie której przygotowano opracowanie.  

Równocześnie zaznaczyła, że w badaniu przewinęły się wszystkie grupy wiekowe, posiadające 

różny poziom wykształcenia. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XVII/ 121 /2016  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2022 

(uchwała w załączeniu). 
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Ad. 6 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy za 

okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w okresie międzysesyjnym: 

1) w zakresie zadań inwestycyjnych zostały rozpoczęte prace przy remoncie Szkoły 

Podstawowej. Prace te obejmują przebudowę oraz remont kotłowni gazowej i instalacji 

centralnego ogrzewania, a także remont instalacji wodno-kanalizacyjnej; 

2) zostały rozpoczęte prace przy ogrodzeniu Domu Ludowego i Urzędu Gminy; 

3) trwają prace remontowe na ulicy Marynkowskiej; 

4) podpisano umowę w zakresie wywozu z terenu gminy odpadów zawierających azbest. 

Kwota udzielonej dotacji w wysokości 7 764,24 zł została uwzględniona w projekcie 

uchwały zmieniającej uchwałę budżetową; 

5) podpisano umowę w zakresie dofinansowania zabiegów pielęgnacyjnych lipy Cecylii. 

Kwota dotacji wynosi 1 500,00 zł;  

6) otrzymano od Wojewody Podkarpackiego pisemne potwierdzenie udzielenia 

dofinansowania na modernizację dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Wysokość dotacji 

to 43 tys. zł. Zakres planowanych do wykonania prac zakłada remont ponad 500 metrów 

drogi przy ul. Południowej, w położenie ok. 220 metrów asfaltu; 

7) założono barierę ochronną na ul. Kasztanowej, obok przepustu wody przy lesie Dębina; 

8) zgodnie z podjętą uchwałą Rady Gminy została sprzedana w trybie bezprzetargowym 

działka przy lotnisku na rzecz Rejonu Budowy Dróg i Mostów w Krośnie. Kwota uzyskana 

w wyniku sprzedaży tego składnika majątkowego to 47 700,00 zł netto. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 1 czerwca 2016 r. do dnia 24 czerwca 2016 r. 

(informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o los złożonych już 

wniosków o dofinansowanie inwestycji dotyczących przebudowy ulicy Grunwaldzkiej oraz 

remontu boiska sportowego przy Publicznej Szkole Podstawowej.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że jeżeli chodzi o ulicę Grunwaldzką istnieją spore 

szanse otrzymania wnioskowanego dofinansowania, a informacja w tej sprawie powinna  

wpłynąć w ciągu najbliższych kilku tygodni. Wyjaśnił, że złożony wniosek znajduje się na 167 

pozycji listy wniosków o dofinasowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 

lata 2014-2020 na inwestycje drogowe. Równocześnie poinformował, że dotychczas podpisano 

umowy ze 137 samorządami, które znalazły się na ostatecznej liście. Zaznaczył, że pozostałe 

samorządy zgodnie z listą rankingową, będą mogły jeszcze otrzymać wsparcie, w wyniku 

oszczędności jakie powstaną po przeprowadzeniu przetargów na inwestycjach, które 

zakwalifikowano do dofinansowania. Wyjaśnił, że wówczas zaoszczędzone w ten sposób 

środki będą rozdysponowane na dalsze pozycje listy. Wójt wyraził nadzieję, że zadanie to 

uzyska dofinansowanie, gdyż przy tego rodzaju inwestycjach oszczędności na zadaniach po 

przeprowadzeniu postępowań przetargowych sięgają rzędu 20-25 %. Odnosząc się do drugiej 

części pytania dotyczącej wniosku o dofinansowanie zadania w zakresie remontu boiska 

sportowego przy Szkole Podstawowej wyjaśnił, że nie posiada jeszcze informacji w tym 

zakresie. Uzupełnił, iż informacja w przedmiotowym temacie zostanie podana przez 

Ministerstwo Sportu i Turystyki do wiadomości w następnym tygodniu. 
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Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec pozostając przy temacie inwestycji, dopytał o kwestię 

wykonania parkingu obok Domu Parafialnego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w chwili obecnej oczekuje na decyzję 

Ministerstwa Sportu i Turystyki odnośnie informacji co do dofinansowania zadania w zakresie 

remontu boiska przy Szkole Podstawowej. Objaśnił, iż oba te zadania tj. remont boiska oraz 

wykonanie parkingu są ze sobą powiązane pod względem finansowym. Zaznaczył, że budowa 

parkingu zostanie jeszcze w tym roku zainicjowana bowiem w budżecie gminy zabezpieczono 

80 tys. zł na rozpoczęcie prac. Niemniej, w przypadku braku uzyskania dofinansowania na 

zadanie dotyczące remontu boiska przy Szkole, środki na ten cel zostaną przekierowane na 

budowę parkingu i zadanie to zostanie wykonane jeszcze w tym roku. Takie rozwiązanie 

spowoduje, że nie będzie potrzeby rozkładania wykonania parkingu na 2 lata budżetowe,  

a boisko sportowe przy Szkole zostanie wykonane w roku następnym. 

 

Radny Paweł Lorens odnosząc się do tematu zamontowania bariery ochronnej na  

ul. Kasztanowej, obok przepustu wody przy lesie Dębina dopytał, czy w tej sprawie były jakieś 

skargi mieszkańców. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że skarg w tej sprawie nie było, a temat 

zamontowania bariery poruszony został podczas obrad jednej z sesji Rady. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 7 

W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił, że 

konieczność uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

związana jest przede wszystkim ze zmianami wprowadzonymi znowelizowaną ustawą  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z 2014 r. Na mocy tej ustawy dotychczasowe 

akty prawa miejscowego wydane na podstawie art. 4, art. 61, art. 6n, art. 6r ust. 3 i 4 ustawy 

zmienianej zachowują moc na okres na jaki zostały wydane jednak nie dłużej niż przez  

18 miesięcy od dnia wejścia w życie ustawy, tj. do 1 sierpnia bieżącego roku. Z tego też powodu 

w porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Gminy znalazły się projekty regulujące gospodarkę 

odpadami na terenie gminy, które na tej właśnie podstawie powinny zostać na nowo uchwalone. 

Dlatego niniejszy projekt uchwały został opracowany na bazie ww. zmiany ustawy i spełnia 

wszystkie wymogi w niej wymienione. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 czerwca 2016 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

https://sip.lex.pl/#/dokument/16797931/2015-01-31#art%284%29
https://sip.lex.pl/#/dokument/16797931/2015-01-31#art%286%28l%29%29
https://sip.lex.pl/#/dokument/16797931/2015-01-31#art%286%28n%29%29
https://sip.lex.pl/#/dokument/16797931/2015-01-31#art%286%28r%29%29ust%283%29
https://sip.lex.pl/#/dokument/16797931/2015-01-31#art%286%28r%29%29ust%284%29
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W otwartej dyskusji radny Jan Omachel zwrócił uwagę, że odbiór frakcji papier i tektura został 

powtórzony i odbywa się w różnych okresach, tj. z metalem, tworzywami sztucznymi  

i odpadami wielomateriałowymi – 1 raz na dwa tygodnie. Z kolei ze szkłem bezbarwnym  

i kolorowym - raz w miesiącu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w tym przypadku chodzi o częstotliwość odbioru, 

a nie łączne odbieranie od mieszkańców tych frakcji odpadów. Wyjaśnił, że materię zbierania 

odpadów z podziałem na frakcje określa kolejny projekt uchwały regulujący szczegółowy 

sposób i zakres świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów 

komunalnych. Zgodnie z tym projektem papier i tektura będą odbierane tak jak do tej pory,  

tj. raz w miesiącu. 

 

Radny Edward Marszałek odnośnie odpadów wielkogabarytowych oraz zużytego sprzętu 

elektrycznego i elektronicznego zauważył, że odpady te odbierane są nie rzadziej niż 1 raz na 

rok. W związku z tym odnotował, iż nie określono czy odbiór ten będzie odbywał się wiosną 

czy jesienią. 

 

Zastępca Wójta Gminy - Alicja Fejkiel-Guzik poinformowała, iż do 16 sierpnia br. Urząd 

Gminy przyjmuje zgłoszenia osób chętnych do oddania odpadów wielkogabarytowych  

i niebezpiecznych. Odpady te będą obierane bezpośrednio od mieszkańców w dniu 9 września 

br., a ogłoszenia w tej sprawie podano do wiadomości mieszkańców oraz zamieszczono na 

stronie internetowej gminy. 

 

Radny Krzysztof Ronowski odniósł się do dwóch kwestii wynikających z regulaminu. 

Zaznaczył, że są one istotne z punktu widzenia mieszkańca, bowiem często stanowią przedmiot 

zadawanych pytań. Objaśnił, iż pierwsza z tych kwestii dotyczy mycia pojazdów 

samochodowych poza myjniami. Zaakcentował, że mycie pojazdów samochodowych pod 

domem wymaga zastosowania się do pewnych przepisów w zakresie odprowadzania odpadów 

tj. powstające w ten sposób ścieki odprowadzane są do sieci kanalizacji sanitarnej lub 

zbiorników bezodpływowych po przejściu przez osadnik. Tym samym zabronione jest ich 

odprowadzanie bezpośrednio do zbiorników wodnych lub do ziemi. Z kolei druga  

z poruszonych kwestii dotyczyła zasad odbierania odpadów niebezpiecznych oraz 

przeterminowanych leków. Radny zwrócił uwagę na to, iż odpady niebezpieczne takie jak: 

chemikalia (farby, rozpuszczalniki, oleje odpadowe, itd.), zużyte baterie i akumulatory, 

świetlówki, zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny, meble i inne odpady wielkogabarytowe, 

zużyte opony oraz powstające w rodzinnych gospodarstwach rolnych opakowania po środkach 

ochrony roślin właściciele nieruchomości zamieszkałych dostarczają we własnym zakresie do 

Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów. Natomiast przeterminowane leki powinny być 

dostarczane do jednej z aptek funkcjonujących na terenie gminy, gdzie znajdują się 

przystosowane do tego celu pojemniki na takie leki. Podsumowując wypowiedź podkreślił,  

iż warto posiadać taką wiedzę i o tym pamiętać.  
 

Radny Zdzisław Omachel odnosząc się do § 4 ust. 3 projekty uchwały regulującej szczegółowy 

sposób i zakres świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów 

komunalnych, dopytał co z budową Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że w budżecie na rok bieżący zabezpieczono środki na 

ten cel tj. budowę Punktu. Zaznaczył, iż istnieje szansa na realizację tego zadania w ramach 

konkursów dedykowanych dla gmin tworzących Miejski Obszar Funkcjonalny Krosno. 
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Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XVII/ 122 /2016  

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów 

komunalnych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Celem 

uzupełnienia wcześniejszych informacji podkreślił, iż projekt uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych stanowi akt prawa miejscowego, który jest bezpośrednio powiązany z uchwałą 

w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. Projekt uchwały 

szczegółowo określa usługi, które będą świadczone przez gminę oraz wskazuje sposób 

świadczenia tych usług. Uzupełnił, iż zgodnie z przepisami znowelizowanej ustawy  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach koniecznym jest podjęcie nowej uchwały 

regulującą przedmiotową materię. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XVII/ 123 /2016  

w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

W dalszej części posiedzenia Rada przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Podkreślił,  

że podobnie jak w przypadku wcześniejszych uchwał przyjęcie projektu spowodowane jest 

zmianami wprowadzonymi w 2014 roku w zakresie przepisów ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach. Stąd też konieczność doprecyzowania sposobu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi wnoszonej przez właścicieli nieruchomości, poprzez 

wskazanie czy opłata ma być uiszczana z dołu czy z góry. Przedstawiony projekt uchwały 

uwzględnia ten obowiązek. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens dopytał, czy w uchwale nie powinien znaleźć się zapis 

określający, iż opłatę można uiszczać za cały rok. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że przedmiotem uchwały jest określenie terminu  

i częstotliwości wnoszenia opłaty. Sytuacja w tym przypadku jest podobna jak w podatkach,  

z tą zmianą, że termin uiszczania podatku określa ustawa, zaś w przypadku opłaty śmieciowej 

przedmiotową kwestię reguluje akt prawa miejscowego podjęty przez Radę. Podkreślił, że tak 

jak w podatkach opłatę śmieciową można wnosić z góry za cały rok, dlatego zbędnym jest 

dodatkowe wprowadzenie takiego zapisu do uchwały. 

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XVII/ 124 /2016  

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Kolejno przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Jeszcze raz 

podkreślił, że podjecie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości ma na 

celu dostosowanie jej zapisów do znowelizowanej ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach. Zaznaczył, iż przedmiotowy projekt wprowadza dodatkowo zapisy umożliwiające 

składanie deklaracji, za pośrednictwem środków komunikacji elektronicznej oraz uzupełnia 

formularz deklaracji w zakresie składania jej korekty. Projekt przedmiotowej uchwały, z punktu 
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widzenia mieszkańca wprowadza ułatwienia w zakresie składania przedmiotowej deklaracji.  

Z tych powodów podjęcie uchwały w proponowanym brzmieniu jest uzasadnione. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XVII/ 125 /2016  

w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10-minutową przerwę w obradach w godz.  

1300-1310. 

 

Ad. 11-12 

Po wznowieniu obrad przystąpiono do realizacji punktu jedenastego i dwunastego 

przyjętego porządku obrad, tj. podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok oraz podjęcia uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok. 

 

I. Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec oddał głos Skarbnikowi Gminy – 

Grażynie Rugiełło, która przedstawiła roczne sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok (zarządzenie Nr IV/200/2016 Wójta Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 18 marca 2016 r. - w załączeniu). 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przypomniała, że uchwałą NR III/15/2014 z dnia  

23 grudnia 2014 r. Rada Gminy uchwaliła budżet na 2015 rok w wysokości: 

1) dochody gminy w wysokości 13 438 585,88 zł, 

2) wydatki w kwocie 12 838 585,88 zł, 

3) spłaty otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów w kwocie 600 000,00 zł, 

4) wydatki budżetu obejmujące zadania jednostek pomocniczych gminy – 49 341,78 zł, 

5) dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych z zakresu administracji 

rządowej i innych zleconych gminie ustawami w wysokości 1 395 911,00 zł. 

 

1) Poinformowała, iż w wyniku dokonanych zmian w budżecie w 2015 r. plan dochodów wyniósł 

– 15 402 694,91 zł, a plan wydatków – 15 432 379,94 zł, w tym dochody i wydatki związane  

z realizacją zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
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gminie  ustawami w wysokości 1 645 568,68 zł, rozchody związane ze spłatą kredytów  

i pożyczek krajowych 600 000,00 zł. 
 

2) Uchwalony przez Radę Gminy budżet i zmiany dokonane w ciągu roku pozwoliły zaplanować 

kwotę wydatków na podstawową działalność bieżącą i inwestycyjną gminy, a rozbieżności 

kwot zaplanowanych w wersji pierwotnej wynikają z: 

- ustawy budżetowej na 2015 rok,  

- uzyskania dodatkowych dochodów własnych wynikających z realizacji budżetu. 
 

3) Zgodnie ze sprawozdaniem półrocznym Rb – 27 S z planu wynoszącego po zmianach 

15 402 694,91 zł wykonano dochody w wysokości 15 406 153,64 zł co stanowi 100,02 % 

planowanych dochodów. Główne dochody budżetu to: 

a) dochody związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych gminom w kwocie 1 638 517,42 zł, 

b) udział gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych w kwocie 3 293 004,00 zł, 

c) subwencja wyrównawcza subwencji ogólnej dla gmin w kwocie 1 641 802,00 zł, 

d) część oświatowa subwencji w kwocie 4 126 568,00 zł, 

e) uzupełnienie subwencji ogólnej dla gmin w kwocie 17 335,00 zł. 
 

4) Należności wymagalne wg źródeł dochodów przedstawiają się następująco: 
 

1) podatek od nieruchomości osoby prawne                     -    353 581,32 zł, 

2) podatek rolny osoby prawne     -             11,00 zł, 

3) podatek od nieruchomości osoby fizyczne                           -    125 097,67 zł, 

4) podatek rolny osoby fizyczne                                      -      50 426,38 zł, 

5) podatek leśny osoby fizyczne                                 -           113,10 zł, 

6) podatek od środków transportowych                             -        4 464,34 zł, 

7) zaliczka alimentacyjna, fundusz alimentacyjny             -    251 328,30 zł, 

8) odpady komunalne                                                    -      97 117,67 zł, 

9) opłata od posiadania psów      -         1 128,00 zł, 

10) dochody US       -         8 045,23 zł, 

11) udziały gmin w podatku doch. od osób fizycznych     -            146,00 zł. 
 

5) Zgodnie ze sprawozdaniem Rb-28S na dzień 31 grudnia 2015 r. na plan wydatków 

wynoszących po zmianach 15 432 379,94 zł wydatkowano kwotę 14 693 156,80 zł, co stanowi 

95,21 % planowanych wydatków. Wydatki budżetowe realizowano sukcesywnie w miarę 

wpływów dochodów budżetowych przy zachowaniu terminów płatności oraz celowości 

planowanych kwot. 
 

6) W ogólnym planie wydatków wydzielono wydatki majątkowe w kwocie 2 251 610,71 zł, 

 z czego na nakłady inwestycyjne wydatkowano kwotę 2 199 418,98 zł, co stanowi 97,68 %. 
 

7) Na wydatki bieżące zaplanowano kwotę 13 180 769,23 zł, którą zrealizowano w wysokości 

12 493 737,82 zł, co stanowi 94,79 % planu rocznego wydatków bieżących. 
 

8) Ustalona w budżecie gminy na 2015 rok rezerwa ogólna w kwocie 95 000,00 zł została 

rozdysponowana w kwocie 43 400 zł. Rezerwa celowa na realizację zadań własnych z zakresu 

zarządzania kryzysowego nie została wykorzystana. 
 

9) Główne zadania inwestycyjne realizowane w 2015 r. to: 

a) Przebudowa drogi gminnej nr 114905R –ul. Sportowa, ul. Księża, ul. Centralna  

w m. Krościenko Wyżne, Pustyny, 

b) Przebudowa budynku GRN na działce Nr. Ew. 4013 przy ul. Południowej w Krościenku 

Wyżnym, 
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c) Zakup działki nr ewid 5237/5 wraz z wykupem współwłasności w drodze dojazdowej – 

działka nr 5237/8, 

d) Zakup nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Pustynach, 

e) Remont budynku Szkoły Podstawowej w Krościenku Wyżnym, 

f) Budowa oświetleń ulicznych w Gminie Krościenko Wyżne - oświetlenie przy  

ul. Parkowej, 

g) Zagospodarowanie terenu przy kompleksie sportowym w KW (dz. 4438/1, 4438/2, 4438/3). 
 

10) Zobowiązania z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek długoterminowych na dzień  

31 grudnia 2015 roku wynoszą 2 100 000,00 zł, w tym wobec Banku Gospodarstwa Krajowego 

oddział w Rzeszowie – 1 800 000,00 zł oraz wobec ING Bank Śląski w Rzeszowie – 300 000,00 

zł. Spłata rat kredytów i pożyczek wraz z odsetkami w 2015 roku wynosiła 658 352,74 zł,  

co stanowi 4,27 % planu dochodów na dzień 31 grudnia 2015 r. 

 

II. Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminy 

Krościenko Wyżne za 2015 rok - zarządzenie Nr IV/212/2016 Wójta Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 18 kwietnia 2016 r. w sprawie przekazania Radzie Gminy Krościenko 

Wyżne sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

III. Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło odczytała uchwałę Nr VII/3/2016 składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 30 marca 2016 r. 

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Krościenko Wyżne 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2015 rok – opinia pozytywna (uchwała w 

załączeniu). 

 

IV. Skarbnik Gminy przedstawiła informację o stanie mienia Gminy Krościenko Wyżne na 

dzień 31 grudnia 2015 r. (zał. nr 15 do zarządzenia Nr IV/200/2016 Wójta Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 18 marca 2016 r. - w załączeniu). 

 

V. Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej celem 

przedstawienia stanowiska Komisji Rewizyjnej oraz wniosku w sprawie absolutorium. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Krzysztof Ronowski zaznaczył, że Komisja 

Rewizyjna rozpatrując wykonanie budżetu gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok 

pracowała na trzech posiedzeniach w dniach: 11 kwietnia, 18 kwietnia oraz 16 maja 2015 

r. (protokoły z posiedzeń Komisji Rewizyjnej w załączeniu). 

1. W toku badania sprawozdania z wykonania budżetu Komisja poddała szczegółowej 

analizie: 

1) wykonanie planowanych źródeł dochodów oraz wydatków w niektórych działach 

klasyfikacji budżetowej, szczególnie w przypadkach niższego oraz wyższego 

wykonania w stosunku do planu, 

2) należności wymagalne wg źródeł dochodów w stosunku do lat poprzednich, 

3) rozdysponowanie rezerwy ogólnej w 2015 r., 

4) wpływy i umorzenia zastosowane przez Wójta Gminy w 2015 r. z tytułu podatków 

od nieruchomości, rolnego, leśnego i od środków transportowych, 

5) zadanie z zakresu usuwania i unieszkodliwiania stałych odpadów komunalnych 

w 2015 r., 
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6) wykonanie zadania inwestycyjnego zakończonego w 2015 r. pn. „Utwardzenie 

części działek budowlanych z przeznaczeniem na urządzenie szlaku pieszego  

i budowy miejsc postojowych przy kompleksie sportowym w Krościenku 

Wyżnym”. 

 

2. Rozpatrując sprawozdanie finansowe za 2015 rok Komisja przeanalizowała bilans 

wykonania budżetu jednostki, bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu 

budżetowego, rachunek zysków i strat jednostki (wariant porównawczy) oraz zestawienie 

zmian w funduszu jednostki. Z informacji o stanie mienia komunalnego Komisja 

Rewizyjna zwróciła uwagę na elementy w nim ujęte tj. na wykaz działek znajdujących się 

w poszczególnych sołectwach, wykaz budynków mienia komunalnego, określenie 

charakteru praw majątkowych i inne informacje. 

3. W toku pracy poświęconej ww. tematyce Komisja Rewizyjna przedłożyła również 

sprawozdanie z jej pracy za 2015 r., zawierające także odniesienie do sprawozdania 

absolutoryjnego (w załączeniu). Rozpatrując sprawozdania za rok 2015 Komisja 

Rewizyjna nie stwierdziła nieprawidłowości rzutujących na ocenę pracy wójta gminy. 

4. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że na posiedzeniu w dniu 16 maja 

2016 roku Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Krościenko 

Wyżne za 2015 rok – uchwałę przyjęto w głosowaniu jawnym – „za” podjęciem 

przedmiotowej uchwały głosowało 3 członków Komisji (jednogłośnie). 

5. Wobec tego Komisja Rewizyjna występuje z wnioskiem o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok. Uchwałę w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium wójtowi gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok Komisja przyjęła  

w głosowaniu jawnym – „za” podjęciem uchwały głosowało 3 członków Komisji 

(jednogłośnie). Komisja na podstawie rozpatrzonych sprawozdań stwierdziła,  

że gospodarka finansowa wójta gminy była celowa, rzetelna, oszczędna i gospodarna 

(wniosek o udzielenie absolutorium w załączeniu). Wniosek absolutoryjny Komisji został 

zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

VI. Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę Nr VII/21/2016 z dnia 20 maja 2016 r. 

składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne 

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok – opinia 

pozytywna (uchwała w załączeniu). 

 

VII. Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącym stałych Komisji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne, którzy przedstawili opinie Komisji dotyczące: 

a) sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok, 

b) sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok, 

c) informacji o stanie mienia gminy na dzień 31 grudnia 2015 r. 

 

Głos zabrali kolejno Przewodniczący stałych Komisji Rady, którzy w opiniach odnieśli się do 

trzech ww. punktów: 

1) Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

– Bolesław Pudłowski stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 czerwca 2016 

r. wydała pozytywne opinie – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie), 
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2) Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich – Edward 

Marszałek stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 czerwca 2016 r. wydała 

pozytywne opinie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie), 

3) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Zdzisław Omachel stwierdził,  

że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2016 r. wydała pozytywne opinie – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

VIII. Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec otworzył dyskusję.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwracając się do Skarbnika Gminy zapytał, jak wygląda 

ściągalność w zakresie opłaty za odpady komunalne. 

 

Skarbnik Gminy - Grażyna Rugiełło poinformowała, że w przypadku powstania zaległości  

w zakresie wspomnianej opłaty wysyłane są upomnienia, a kwoty nimi objęte są częściowo 

regulowane przez podmioty zobowiązane do zapłaty. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dopowiedział, iż należności wymagalne przypadające gminie  

z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami corocznie rosną. Uzupełnił, iż w stosunku do 2014 

r. należności te wzrosły w 2015 r. o 3 tys. zł. Dopowiedział, że przekrojowej analizy tego tematu 

dokonała także Komisja Rewizyjna w trakcie prac nad sprawozdaniem.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, jak procentowo przedstawia się statystyka  

w zakresie uiszczania tej opłaty. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zorientował, że około 10 % mieszkańców opłaty tej nie uiszcza, 

co w szczególności uwidacznia się w liczbie wysyłanych upomnień. Dopowiedział, że część  

z tych spraw, celem wyegzekwowania kierowana jest do komornika. 

 

Krzysztof Ronowski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zaznaczył, że w toku badania 

sprawozdania z wykonania budżetu przez Komisję, temat ten przedstawiony został  

w szczegółach. Poinformował, że zaległość z tytułu odpadów komunalnych narastająco w 2015 

r. wyniosła 97 117,67 zł., z czego tonażowo wywieziono 902,75 ton odpadów. Podkreślił, iż  

w szczególności Komisja w formie tabelarycznej pochyliła się także nad pozostałymi 

należnościami budżetu, które obejmują lata 2010-2015. Zaznaczył, że ogółem należności te 

rosną, a wśród nich występują pozycje  trwale rosnące jak m.in. odpady komunalne, podatek 

od nieruchomości osoby prawne (podatek z lotniska) oraz fundusz alimentacyjny. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odnosząc się do należności przypadającej gminie  

z tytułu podatku od lotniska poprosił o informację w zakresie podjętych działań. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że działania w zakresie wyegzekwowania 

świadczenia były i nadal są podejmowane. Wyjaśnił, że w chwili obecnej nadal nie posiada 

jeszcze harmonogramu spłat zadłużenia, który do końca kwietnia miał zostać przedstawiony 

przez bank, który przejął lotnisko i decyduje o programie naprawczym. Uzupełniając 

poinformował, iż dodatkowo do banku została skierowana informacja o obowiązku złożenia 

deklaracji podatkowej w zakresie podatku za lotnisko. Zaznaczył, iż pozytywnym akcentem  

w sprawie jest informacja o firmie, która jest zainteresowana wykupem lotniska z zamiarem 

wykonania na jego terenie przedsięwzięcia o charakterze inwestycyjnym. 
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Więcej głosów nie zabrano. W związku z czym Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec 

zarządził głosowania nad projektem uchwały w sprawie: 

 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krościenko Wyżne wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-„za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XVII/ 126 /2016 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Krościenko 

Wyżne wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne  

za 2015 rok (uchwała w załączeniu). 

 

2) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne za 2015 rok. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-„za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się od głosu 0 radnych, 

 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR 

XVII/ 127 /2016 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krościenko Wyżne  

za 2015 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec pogratulował Wójtowi Gminy – Janowi Omachlowi 

udzielonego absolutorium z tytułu wykonania ubiegłorocznego budżetu. 

 

Po usprawiedliwieniu się u Przewodniczącego obrady opuścił radny Krzysztof Podkul. Od tej 

pory w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

 

Ad. 13 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zwiększa się plan dochodów budżetu gminy o kwotę 99 964,24 zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 43 000,00 zł – dochody majątkowe; 

b) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 47 700,00 zł – dochody majątkowe; 

c) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 7 764,24 zł – 

dochody bieżące; 

d) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 1 500,00 zł – 

dochody bieżące. 

2) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 99 964,24 zł, w tym: 

a) w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w kwocie 43 000,00 zł – „ Modernizacja i budowa 

dróg dojazdowych do gruntów rolnych w obrębie dz. nr 3731/4 położonej  

w m. Krościenko Wyżne” - wydatki majątkowe; 
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b) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 31 360,00 zł – „ Modernizacja i budowa 

dróg dojazdowych do gruntów rolnych w obrębie dz. nr 3731/4 położonej  

w m. Krościenko Wyżne” - wydatki majątkowe; 

c) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 8 000,00 zł – wydatki bieżące; 

d) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 3 000,00 zł – wydatki bieżące; 

e) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 7 764,24 zł – 

wydatki bieżące; 

f) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 6 500,00 zł – 

wydatki bieżące; 

g) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 340,00 zł – wydatki bieżące. 

3) zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 37 855,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 20 855,00 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 17 000,00 zł – - „Remont budynku 

Szkoły Podstawowej w  Krościenku Wyżnym” - wydatki majątkowe; 

4) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 37 855,00 zł, w tym: 

a) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 17 000,00 zł – „Remont sali 

gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Krościenku Wyżnym” – wydatki majątkowe. 

5) zmniejsza się wysokość dotacji dla Gminy Krosno na realizację zadania w zakresie 

organizacji publicznego transportu zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich na 

obszarze Gminy Krościenko Wyżne o kwotę 20 855,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 
 

Radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XVII/ 128 /2016  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok (uchwała 

w załączeniu). 
 

Ad. 14 

 W kolejnym punkcie przystąpiono do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 

2016-2022. 
 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały (projekt w załączeniu).  

W szczególności stwierdziła ona, że w związku z uzyskaniem dodatkowych dochodów oraz 

zaplanowanymi inwestycjami, wprowadza się następujące zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2022 określonej w załączniku do uchwały 

Nr XII/92/2015 Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2022: 

1) zwiększa się dochody ogółem w roku 2016 o kwotę 3 226 452,92 zł, w tym: 

a) zwiększa się dochody bieżące o kwotę 3 135 752,92 zł, 

b) zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 90 700,00 zł; 
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2) zwiększa się wydatki bieżące w roku 2016 o kwotę 3 077 835,92 zł w tym: 

a) zwiększa się wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 49 172,13 zł, 

b) zwiększa się wydatki związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę 155 692,27 zł, 

c) zwiększa się wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 2 836 314,52 zł, 

d) zwiększa się dotacje na zadania bieżące o kwotę 36 657,00 zł; 

3) zwiększa się wydatki majątkowe w roku 2016 o kwotę 283 617,00 zł. 
 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 
 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 
 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XVII/ 129 /2016  

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krościenko Wyżne na lata 2016-2022 (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

 W dalszej części posiedzenia Rada przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie porozumienia międzygminnego w zakresie 

przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Wykonanie oświetlenia ulicznego  

w technologii energooszczędnej na drogach publicznych na terenie gmin MOF Krosno”. 
 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt (projekt w załączeniu). Uzupełniając swoją 

wypowiedź w zakresie uzasadnienia wprowadzenia ww. punktu do porządku obrad Wójt 

wyjaśnił, iż obecna sytuacja pozwala o aplikowanie na środki w zakresie wymiany oświetlenia 

jedynie w konkursach ogólnodostępnych. Zaakcentował, że pozytywnym aspektem realizacji 

obowiązującego w ramach gmin MOF porozumienia w zakresie realizacji projektu oświetlenia 

ulicznego było przeprowadzenie w roku bieżącym audytu energetycznego. Podkreślił,  

że sporządzony na potrzeby projektu audyt udało się wykonać przy zaangażowaniu niewielkich 

środków finansowych po stronie gminy, a sam audyt stanowi solidną podstawę do stworzenia 

własnego projektu i ubiegania się o środki zewnętrzne. Z ww. powodów niniejszy projekt 

uchwały jest uzasadniony, gdyż realizacja zadania w ramach MOF stała się bezprzedmiotowa. 
 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens dopytał o szanse na otrzymanie takich środków. 
 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w konkursie otwartym trudno jest określić szanse 

na otrzymanie dofinansowania, bowiem ocena złożonego projektu dokonuje instytucja 

zarządzająca konkretnym programem. 
 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XVII/ 130 /2016  

w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie porozumienia międzygminnego w zakresie 

przygotowania i realizacji projektu pod nazwą „Wykonanie oświetlenia ulicznego  

w technologii energooszczędnej na drogach publicznych na terenie gmin MOF Krosno” 
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16 

Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje 

i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poinformował zgromadzonych, iż Regionalna Izba 

Obrachunkowa umorzyła postępowanie nadzorcze w stosunku do uchwały udzielającej pomocy 

finansowej powiatowi krośnieńskiemu w zakresie realizacji zadania dotyczącego przebudowy 

ulicy Marynkowskiej (pismo w załączeniu). 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komitetu Organizacyjnego imprezy gminnej 

„Dnia Siekiernika” zapoznał zgromadzonych z przebiegiem tego wydarzenia i przybliżył 

wstępny program uroczystości. Ponadto zaprosił zgromadzonych na organizowane w dniu 

jutrzejszym spotkanie poświęcone przygotowaniu ostatecznego programu imprezy oraz 

poprosił o uwagi lub inne propozycje do programu. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad.16. 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął posiedzenie XVII sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 

 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         mgr Antoni Dębiec 


